

NOUVEL HAY MAGAZINE

SANS FRONTIÈRES

« Ils sont tombés... »

L'Artsakh (Haut-Karabgh) est tombé .

HISTOIRE À LA UNE



L'Artsakh tombe aux mains de l'Azerbaïdjan et accepte un cessez-le-feu négocié par la Russie

Les représentants officiels de l'Artsakh et de l'Azerbaïdjan se sont rencontrés aujourd'hui pour une première série de pourparlers afin de mettre en œuvre l'accord de cessez-le-feu, en vertu duquel l'Artsakh dissoudra et désarmera ses forces armées. Hoory Minoyan [rapporte](#) .

DÉCLARATION

La Société de Secours arménienne condamne l'attaque contre l'Artsakh

"La Société de Secours arménienne implore sincèrement toutes les nations, organisations, sociétés et individus éclairés de mettre de côté les considérations politiques et de défendre l'impératif mondial de justice, en construisant activement un avenir équitable pour toutes les nations sans discrimination", [indique](#) le communiqué.

ARTSAKH



Les dirigeants et militants arméniens appellent le Président. Biden va arrêter le génocide en Artsakh

Des centaines de personnes se sont rassemblées à Washington, DC, le 1er septembre, pour marcher vers la Maison Blanche et exiger que le président américain. Joe Biden prend des mesures immédiates pour mettre fin au génocide des Arméniens d'Artsakh par l'Azerbaïdjan. Nous présentons ici les propos d' [Ani Tchaghlasian](#) , [Aram Hamparian](#), [Karine Shamlan](#) , [Alec Soghomonian](#) et [du Dr Aline Baghdassarian](#) prononcés devant la Maison Blanche ce jour-là.

Lancement de la campagne « 120 000 raisons » pour mettre fin au génocide des Arméniens d'Artsakh par l'Azerbaïdjan

Le Comité national arménien d'Amérique, l'Assemblée arménienne d'Amérique et le Projet Philos se sont [unis](#) pour appeler la Maison Blanche à invoquer des sanctions contre l'Azerbaïdjan et à empêcher la mort et le déplacement de 120 000 Arméniens chrétiens.

ANCA



**SEVEN PRIORITIES FOR PRESIDENT BIDEN
AT THE U.N. SECURITY COUNCIL**

- 1) Define sustainable Artsakh status & self-determination
- 2) Secure a U.N. mandate for Artsakh's administration
- 3) Protect the security & safety of Artsakh's population
- 4) Hold Azerbaijan accountable for genocide & war crimes via sanctions
- 5) Deliver humanitarian, development & reconstruction aid
- 6) Secure the safe return of displaced Artsakh Armenians
- 7) Ensure safe, unhindered passage to and from Armenia

ANCA.ORG/ALERT



AVIS



Protéger les droits des enfants en Artsakh

Le blocus de l'Artsakh imposé par l'Azerbaïdjan pendant neuf mois a privé les enfants de leurs droits fondamentaux en vertu du droit international à un moment crucial pour leur développement. L'avocate Lori Komshian [détaille](#) les articles de la Convention des Nations Unies relative aux droits de l'enfant violés par le blocus.

VOIX / Clé Hye

Une campagne menée avec plus de détermination et de sévérité



"Je ne veux jamais entendre parler de l'importance des droits de l'homme de la bouche d'individus apathiques - à commencer par le propre gouvernement arménien - qui ont bloqué les cris et les cris du peuple arménien", [écrit](#) Melody Seraydarian, chroniqueuse du Weekly, dans un appel émouvant après la chute de l'Artsakh au profit de l'Azerbaïdjan.

VOIX / La prise de Tashjian

[Le contexte géopolitique de la fracture Moscou-Erevan et l'avenir de la Russie dans la région](#) | Yeghia Tashjian

VOIX / Chidem Inch

[Quel est l'avenir de notre patrie ?](#) | Mark Gavoor

VOIX / En vue

Le moment est venu de réaliser que nos réponses sont dans le miroir



"Il est tout à fait clair que personne ne sauvera l'Arménie. Seuls les Arméniens sauveront l'Arménie. L'Arménie peut rechercher son aide dans ses intérêts en tant que partenaires, mais pas en tant que subordonnés. D'autres petites nations ont réussi dans cette voie. Pourquoi pas l'Arménie ?" Le chroniqueur hebdomadaire Stepan Piligian [écrit](#) , invitant à la réflexion après les tragédies de cette semaine.

AVIS

[L'Empereur est nu](#) | Ara Nazarian, Ph.D.

CULTURE



La « danse » continue

Sanan Panossian et Aram Spendjian ont dansé le *shoorchbar* sous une pluie torrentielle le jour de leur mariage en Arménie. Ils ont canalisé la résilience des ancêtres Musa Larian de Sanan, qui dansaient dans un camp de repos pluvieux en Syrie. Sanan [mêle](#) son histoire familiale, les traditions de Musa Larian et son histoire de mariage dans une histoire de résistance diasporique.



**Le réalisateur
Michael Goorjian
présente une
histoire d'espoir
et de résilience
dans "Amerikatsi"**

Le réalisateur d'Amerikatsi,
Michael Goorjian, [s'est
entretenu](#) avec Linda
Berberian, contributrice du
Weekly, pour attirer
l'attention sur le sort de
l'Arménie et de l'Artsakh à
travers l'art. Pour les
Arméniens, le film est un
rappel apaisant de tout ce
qu'ils ont survécu au cours de
l'histoire, dit Berberian.

JEUNESSE





Artsakh fails to Azerbaijan, agrees to Russian-brokered ceasefire

Official representatives from Artsakh and Azerbaijan met for a fifth round of talks today to implement the ceasefire agreement, under which Artsakh will disarm and disarm its armed forces. Henry Minoyan [reports](#).

STATEMENT

Armenian Relief Society condemns attack on Artsakh

"The Armenian Relief Society earnestly implores all enlightened nations, organizations, societies and individuals to set aside political considerations and champion the global imperative of justice, actively constructing an equitable future for all nations without discrimination," the statement [reads](#).

ARTSAKH



Armenian leaders and activists call on Pres. Biden to stop genocide in Artsakh

Hundreds gathered in Washington, D.C. on September 1 to march to the White House and demand U.S. Pres. Joe Biden take action immediately to stop Azerbaijan's genocide of the Armenians of Artsakh. Here we feature the remarks by [Ani Chibrikova](#), [Rita Demerjian](#), [Karina Shamlian](#), [Ara Sotkanyan](#) and [Dr. Alan Badshahyan](#) delivered in front of the White House that day.

"120,000 Reasons" campaign launches to stop Azerbaijan's genocide of the Armenians of Artsakh

The Armenian National Committee of America, the Armenian Assembly of America and the Pledge Project have [joined](#) to call on the White House to invoke sanctions against Azerbaijan and prevent the death and displacement of 120,000 Christian Armenians.

ANCA



ANCA.ORG/ALERT



OPINION



Protect the rights of children in Artsakh

Azerbaijan's nine-month blockade of Artsakh deprived children of their fundamental rights under international law at a time that is crucial for their development. Attorney Lori Komshian [explains](#) the articles of the U.N. Convention on the Rights of the Child violated by the blockade.

VOICES / Hye Key

A Campaign Pursued with Greater Determination and Severity



"I never want to hear about the importance of human rights leave the lips of the apathetic individuals – beginning with Armenia's own government – who have blocked out the screams and cries of the Armenian people," [writes](#) Weekly columnist Melody Serenyarian in this emotional plea after the fall of Artsakh to Azerbaijan.

VOICES / Tashjian's Take

[The Geopolitical Background of the Moscow-Vladimir Putin and Russia's Future in the Region](#) | Yeghia Tashjian

VOICES / Children's Inch

[What is the future of our homeland?](#) | Mark Gavorer

VOICES / In Sight

The time has arrived to realize our answers are in the mirror



"It is abundantly clear that no one is going to save Armenia. Only Armenians will save Armenia. Armenia can pursue help in their interests as partners, but not as subordinates. Other small nations have succeeded in this. Why not Armenia?" Weekly columnist Stepan Pilguz [writes](#), urging self-reflection after this week's tragedies.

OPINION

[The Empire is Ruled](#) | Ars Nazarian, PhD

CULTURE



The "Dance" Carries On

Susan Panosian and Aram Spandjian danced the absorb'or in a rainstorm on their wedding day in Armenia. They channeled the resilience of Susan's Mousa Larkian ancestors, who danced at a rainy wedding camp in Syria. Susan [shares](#) her family history, Mousa Larkian traditions and wedding story into a tale of diasporan resilience.



Director Michael Goorjian presents story of hope and resilience in "Amerikatsi"

Amerikatsi director Michael Goorjian [joins](#) with Weekly contributor Linda Barberian about bringing attention to the plight of Armenians and Artsakh through art. For Armenians, the film is a healing reminder of all they have survived throughout history, Barberian says.

YOUTH



AYF Junior Athletic Games feature exceptional athletes, sportsmanship and camaraderie

Nearly 100 young athletes from the East Coast participated in the annual AYF (AYF Junior Athletic Games) held at Camp Hialeah. [Read](#) about the high scores and final chapter standings from the exciting weekend of track and field events.

LITERARY CORNER



Presentation of new book "After the Ottomans" at NAASR

The National Association for Armenian Studies and Research will [present](#) an in-person and online program, "After the Ottomans: Gevorg's Long Shadow and Armenian Resilience," with Seyhan Beyraliar and Khachig Mouradian in conversation with former weekly editor Narene Barboianian, on Tuesday, September 26, 2023.



The Armenian Weekly
www.armenianweekly.com
Hairenik Association
80 Highlow Avenue
Watertown, Massachusetts 02472